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Lončar za RTS: Ljudi, nema kontakata – moramo da utičemo jedni na druge 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar je rekao za RTS da moramo da shvatimo da je suština u tome kakva je 

svest građana prema koronavirusu. Dodaje da se nalazimo u situaciji da je korona ušla u porodice i da je 

jedini lek za to izbegavanje kontakata. 

Zlatibor Lončar je, gostujući u specijalnoj emisiji RTS-a, naveo da je cilj da se građanima kaže istina kakva 

god da je, bez namere da se neko plaši, da se nešto preuveliča ili smanji. 

Pripreme za vakcinu 

Govoreći o vakcini, Lončar je rekao da je za građane bitno da znaju da se sve sprema da za svaku 

vakcinu, za koju se proceni da je bezbedna, u nabržem roku bude u Srbiji. 

Ističe da će se paralelno sa evropskom i američkom agencijom raditi ispitivanja na svim tim vakcinama, i 

da je traženo da nam se one unapred dostave, kao i u zemljama gde su podneti zahtevi, da prođu sve 

testove i u našoj zemlji. 

Istakao je da se do danas, posle ovoliko vremena, i dalje ne zna dovoljno o koronavirusu. 

"Zato predlažem da se koncentrišemo na ono što znamo. Ono što je dokazano, da su ovi brojevi direktno 

srazmerni našem odnosu i našem ponašanju prema koronavirusu", poručio je ministar. 

Dodaje da ne postoji nijedna mera, osim potpunog zatvaranja, za koju može da se kaže da će dati 100 

odsto rezultat, i da se to videlo u Evropi i svetu. 



 
 

Rekao je da zasad ima mesta za pacijente, ali da ne mogu svi da budu zbrinuti u Beogradu. Kaže da to 

zavisi od više faktora. 

"Cilj je da svaki pacijent koji zaslužuje bolničko lečenje, da ga dobije u Beogradu ili drugde, da dobije 

krevet, terapiju ili osoblje koje brine o njemu", rekao je Lončar. 

Kaže da u kovid bolnicama nema poseta i upitao je kakva je razlika u tome da li je neko smešten u 

Beogradu ili u nekom drugom gradu. 

Na pitanje može li da se desi situacija da nema mesta u bolnicama, rekao je da to može da se desi ako se 

ne poštuju mere. 

"Ne postoji sistem na svetu koji može da izdrži da se u kratkom roku zarazi veći deo države, a to se 

dešava ako se ne pridržavamo mera, to je suština svega", istakao je Lončar. 

Apel na svest građana 

Zlatibor Lončar je rekao da je zaraženo 2.340 zdravstvenih radnika, i da je njih 62 na bolničkom lečenju. 

Ističe da su to ozbiljni resursi, i da je većina tih ljudi apelovala da ne dođemo u ovu situaciju. 

Ministar je apelovao na ljude da ne idu na žurke, na ilegalna mesta i u iznajmljene kuće. 

"Nemojte da odlazite na ta mesta, ako vas neko poziva i organizuje to, ne znači da je bezbedno i da je to 

u redu", rekao je minsitar. 

Apelovao je na svest građana, da razumeju u kakvoj se situaciji nalazimo i da ne dođemo u situaciju da 

se popune sva mesta u Srbiji. 

"Ljudi, nema kontakta. U narednih par nedelja nema kontakta, da izađemo iz ovoga, i zato nam je 

potrebno jedinstvo", naveo je Lončar. 

Ponavlja da je suština na promeni svesti, da utičemo jedni na druge. Kako kaže, nije sramota da se ne 

pozdravljamo, da se ne ljubimo i ne grlimo, da ne idemo na muziku ovih dana, da ne budemo blizu. 

Epidemiološka kriva će se promeniti kada se mi promenimo  

Zlatibor Lončar je rekao da je za decu najbeznednije da su u vrtiću ili školi, i da se oni pridržavaju svega. 

Rekao je da oni u školi nose maske, peru ruke i drže distancu. Procenjuje se, kaže, da li će i mlađi razredi 

da pređu na onlajn nastavu kao stariji i srednjoškolci. 

Dodao je da će to oceniti srtučni deo Kriznog štaba u saradnji sa ljudima iz prosvete i ističe da se ni u 

jednom momentu neće nauditi deci. 

Ministar je poručio da će se epidemimološka kriva promeniti kada se mi promenimo. 



 
 

"Ja stvarno mislim da mi shvatimo, možda ne na samom početku, ali kad vidimo da je ozbiljna situacija, 

da ipak shvatimo", rekao je Lončar. 

"Ovo je momenat kada moramo da budemo racionalni, da na nivou cele Srbije budemo jedinstveni i da 

prestanemo da polemišemo da li ova ili ona mera", dodao je. 

Ponavlja da je suština u tri stvari: da nema kontakata, da se što češće peru ruke i da se nosi maska. 

Kako poručuje, ako većina to shvati i utiče na ljude da se toga pridržavaju, onda imamo svetlo na kraju 

tinela, i čekamo da se pojavi vakcina, a to je rešenje. 

"Sve ostalo je priča sa kojom nećete doću ni do jednog zaključka", rekao je Lončar. 

I dalje ima onih koji ne veruju u koronu 

Lončar je naveo da je problem što se pacijenti ne javljaju na vreme, kao i to da jedan deo ljudi i dalje ne 

veruje da je virus stvaran i realan, i da stvara ozbiljan problem. 

"To je ono što sam rekao, da udarimo glavom o zid, da shvatimo da korona postoji, i da pravi ozbiljan 

poremećaj u organizmu", rekao je ministar. 

Dodaje da su to ljudi koji ne poštuju mere i koji smatraju da je korona izmišljena i da im ne može ništa. A 

kaže i da su to isti ljudi koji su najnervozniji kad dođu do lekara. 

Ukazao je i na problem kovid negativnih koji se leče od drugih bolesti i koji ne mogu da dođu do doktora.  

Govoreći o sahrani patrijarha Irineja, Lončar je rekao da su donete preporuke i da je to bio veliki izazov. 

Rekao je da se posle toga išlo na brzo testiranje prisutnih i da je bio jedan broj pozitivnih, sa čijom se 

terapijom krenulo. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Zbog kovida, bolnice za dan troše višemesečne zalihe kiseonika 

Potrošnja medicinskog kiseonika u Srbiji veća je nego ikada pre. Proizvodnja i distribucija od bolnice do 

pacijenta predstavlja složen proces. Zbog toga su fabrike za proizvodnju medicinskog kiseonika veoma 

važne u borbi protiv kovida 19. 

Bolnice širom Srbije se ubrzano pune. I mnogi oboleli od kovida 19 imaju tešku obostranu upalu pluća. 

Da bi disali, neophodan im je kiseonik. Potrošnja i u Srbiji veća je nego ikada pre. 

O tome svedoče izjave lekara i zvaničnika koji su prethodnih dana navodili da se sadašnje i redovno 

stanje ne mogu porediti.   

"A onda smo imali najčešće 150 pacijenata koji su imali kiseoničku potporu, i trošili pet tona kiseonika 

dnevno, u normalnom režimu rada mi trošimo sve to za tri meseca", kaže prof. dr Zoran Baščarević, 

direktor Instituta za ortopedske bolesti Banjica. 

"Samo za jedan dan se potroši kisonika kao ranije za dva meseca", ističe pokrajinski sekretar za zdravstvo 

Zoran Gojković. 

"Recimo, KBC Zvezdara za jedan dan potroši kiseonika koliko u normalnim uslovima troši za više od 

mesec dana", naveo je ministar zdravlja Zlatibor Lončar. 

Stalna kiseonička potpora mnogima je potrebna 



 
 

Saturacija pokazuje koliki je nivo kiseonika u krvi, i proverava se pulsnim oksimetrom. Ona je jedan od 

najvažnijih pokazatelja stanja pacijenata obolelih od kovida 19. Mnogima je zbog obostrane upale pluća 

neophodna dodatna količina kisonika, ili stalna kiseonička potpora.  

Iako obavijena gustom maglom, i fabrika za proizvodnju tečnog medicinskog kiseonika bila je vidljiva, 

pokazujući i na taj način svoj značaj u borbi protiv sada već najveće svetske pandemije. 

Dr Kristina Stanković, rukovodilac prodaje medicinskih gasova u fabrici "Meser tehnogas" a. d., ističe da 

je ta fabrika žila kucavica borbe protiv kovida u Srbiji. Njihove fabrike su u Smederevu, Beogradu, Novom 

Sadu, Kraljevu i Nišu.  

"I na taj način pokrivamo celu teritoriju RS i potrebe zdravstvenih ustanova i pacijenata koji su oboleli od 

kovida 19", ističe Kristina Stanković.  

Rezervoari ispred bolnica  

Zbog epidemije, a da bi kiseonik u svakom trenutku bio obezbeđen, ispred mnogih zdravstvenih 

ustanova ili privremenih bolnica – opšte bolnice u Leskovcu, ispred Arene u Beogradu, Kliničkog centra 

Srbije, Kliničko-bolničkog centra "Dr Dragiša Mišović", ispred VMC Karaburma – postavljeni su rezervoari 

za tečni medicinski kiseonik. 

U ustanovama koje imaju centralni sistem snabdevanja dodatno su adaptirani uslovi, a zbog 

neophodnosti kiseonika u svakom trenutku, pojedine podstanice su proširene. 

"Proizvodnja radi u kontinuitetu, naše zalihe se održavaju uvek u istom nivou, tako da je taj proces sa 

naše strane uvek obezbeđen kolike god da su potrebe. Naše fabrike rade i vikendom, subotom, 

nedeljom, zalihe se kontrolišu uredno", ističe Kristina Stanković.  

Dodaje da je kiseonik najvažnija stvar zato što predstavlja život i jedan je od elemenata koji su najšire 

rasprostranjeni u prirodi. U medicini ima široku primenu, njegove terapeutske indikacije su velike. 

Dug put od fabrike do pacijenta  

Iza puta od fabrike do pacijenta je složen i veliki proces. Kristina Stanković ističe da se cisterne pune 

tečnim medicinskim kiseonikom i onda se distribuiraju do bolnica. Zatim se prikače na rezervoar ili 

centralni sistem snabdevanja, dolaze do pacijenta.  

Boce se pune u punionicama i zatim se šalju do pacijenata.  

"Kiseonika će uvek biti dovoljno za potrebe naših zdravstvenih ustanova! Ono što bih zaista zamolila, 

apelovala na sve zdravstvene ustanove, a to je da se boce redovno vraćaju, jer je sada svaka boca važna, 

važna je svakom pacijentu", dodaje Stankovićeva.  

U ovom trenutku na bolničkom lečenju širom Srbije je gotovo 7.000 pacijenata, većini je u borbi protiv 

kovida 19 u nekom trenutku neophodna i kiseonička potora. Na respiratoru su u ovom trenutku čak 243 

pacijenta. 



 
 

 

 

LEKARI NA IVICI SNAGE U Požarevcu 84 nova slučaja korone, u bolnici 185 pacijenata 

U gradu Požarevcu su u četvrtak zabeležena 84 nova slučaja korona virusa, a iz Opšte bolnice 

upozoravaju građane da je osoblje na ivici snage. 

Direktor te ustanove Danko Nikolić rekao je za RTS da se u bolnici nalazi 185 pacijenata sa simptomima 

kovida 19. 

- Situacija je nešto bolja u odnosu na prethodni dan. Juče smo otpustili 30 pacijenata, noćas primili 15, 

ali situacija uopšte nije dobra. Primljeni su uglavnom pacijenti sa teškom kliničkom slikom, mnogi 

zahtevaju kiseoničku potporu ili moraju da idu na respiratore -ističe Nikolić za RTS. 

Potvrdio je da se nalaze na minimumu kapaciteta. 

Apeluje na domove zdravlja da ne upućuju pacijente noću, jer ih je u tom slučaju veoma teško 

rasporediti po težini kliničke slike. 

- Trenutno imamo aktivna 52 potvrđena zdravstvena radnika koji su u izolaciji, kućnoj ili u bolnici, gde je 

smešteno šest radnika. Svi su u dobrom opštem stanju, ali slika zna da se pogorša. Ono što još pogoršava 

situaciju je da je više od 120 radnika na bolovanjima, čekajuci povratak na posao, a neki su sa još 

aktuelnim oboljenjima - navodi Nikolić. 

 



 
 

 

 

Dr Kon: Ako budemo imali više od 100 umrlih dnevno, to znači samo jedno ZA BROJ ZARAŽENIH 

Ako dođe do trocifrenog broja umrlih tada će doći do pada broja zaraženih, izjavio je epidemiolog i čan 

Kriznog štava Predrag Kon. 

On je u jutarnjem programu na televiziji "Pink" objasnio ovaj "paradoks" kako ga je ona nazvao. Kon je 

rekao da smrt dolazi posle tri ili četiri nedelje, a do tada se situacija kod nas možda i popravi kada je broj 

zaraženih u pitanju. 

- Mi možemo da očekujemo da ove mere koje se sprovode da daju rezultate u naredne dve nedelje. Ali 

brojevi su i dalje veoma visoki pa će tek tamo u decembru doći do poboljšanja. U decembru ćemo videti i 

to poboljšanje i u brojkama, ali smrtnost će možda biti veća - rekao je dr Kon. 

Kada je u pitanju opterećenost medicinskog osoblja, Kon je rekao da je najveći teret pao na njih, ali da 

nema druge čak ako "po 100 pacijenata spadne da ih leče dva doktora - radiće to". On se osvrnuo i na 

nove medicinske centre koji se užurbano grade po srbiji i naglasio da će to obezbediti dodatne prostorne 

kapacitete, ali da će medicinsko osoblje i dalje biti pod velikim pritiskom. 

Kon je objasnio ovo dramatično povećanje brojki zbog nepoštovanja mera zbog nepoverenja. 

- Racionalni strah izaziva oprez i stoga poštovanje maske. Kada bi svi nosili maske, bar 95 odsto, mogli 

bismo da živimo normalno i da ne pričamo o zatvranju. Kada se nose maske nešto preko 60 odsto, onda 



 
 

imamo ovakvu situaciju. Kada se širi iracionalni strah, onda kreće panika što je loše. Sada je bitno da se 

kaže istina, da se istina širi. Ne kroz bombastične naslove kojima se stvara utisak da se podstiče panika - 

rekao je on i dodao da je "nagli uspon koji mi doživljavamo posledica neverovanja u virus". 

Vakcinacija veoma složen proces 

Na pitanje da li je moguće da će i sa vakcinaciom protv kovida ova situacija biti rešena tek za dve godine, 

dr Kon je rekao da je kolektivna imunizacija veoma složen proces. 

- U odnosu na mogućnost da se vakciniše svu populaciju, ne znam po kojim parametrima je to rečeno. 

Takva kolektivna vakcinacija se sprovodi sukcesivno jer će pristizati u delovima. Takođe je velika i 

logistika da se sve to sprovede. Vakcinu će prvo primiti prioritetne grupe pa tek onda oni koji žele sami - 

rekao je epidemiolog. 

On je dalje objasnio da one koji već imaju antitela to u principu štit protiv korone kao i vakcina, ali da 

mogu biti vakcinisani pošto se prilikom kolektivne vakcinacije, kada za to dođe vreme, neće proverovati 

ko ima antitela a ko ne. 

Vrtići ostaju u funkciji 

Kon je još jednom za zabriute roditelje potvrdio da deca uzrasta do destak godina retko obolevaju od 

težih oblika kovida i retko su prenosioci virusa. 

- Veoma retko obolevaju od teže bolesti i retko su prenosioci. Ovo su naučni podaci zato su osnovci u 

nižim razredima ostavljeni u školi. Prošle nedelje ste imali u svim beogradskim vrtićima 14 dece 

zaraženih. Zamislite za ceo Beograd za nedelju dana ima samo 14 zaražene dece. Iz toga je potpuno 

jasno da to nisu mesta zaražavanja. Vrtići će ostati u funkciji i dalje. Ukoliko roditelj radi od kuće, 

preporučuje se da onda dete ostane kod kuće - rekao je Kon. 

On se tu nadovezao na zabrinjavajuću situaciju u samoj prestonici koja od početak epidemije važi za 

glavno žarište u našoj zemlji. 

- Juče je bilo više od 2.000 zaraženih, i to je manje od 50 odsto zaraženih i to će još padati. Međutim 

treba razumeti da je Beograd još prenapregnut. Još je to veliki broj - rekao je on. 

On se osvrnuo i na sezonu slava koja uveliko traje kao i na predstojeće praznike i podsetio sve da ova 

slavlja mogu i treba da budu proslavljana ali u krugu porodice. 

- Ono što se jasno kaže kada su domaćinstva u pitanju, kada su slave u pitanju, treba se zadržati u okviru 

domaćinstva. Treba proslaviti, ali u okviru domaćinstva i izbegavati kontakte - zaključio je dr Kon. 

 

 



 
 

 

 

"NI DO SREDINE DECEMBRA NEĆE BITI BOLJE" Ivanuša: Srbija je u svetskom vrhu po broju zaraženih, 

situacija je OZBILJNA 

Srbija je u svetskom vrhu po broju zaraženih korona virusom u odnosu na broj stanovnika, a ispred nas 

su samo Gruzija, Andora i Luksemburg, rekoa je jutros direktor SZO za Srbiju Marijan Ivanuša. 

On je u jutarnjem programu na televiziji "Prva" rekao da ne znam da li smo blizu uvođenja policijskog 

časa, ali da zna da je situacija ozbiljna. 

- Pooštrene su mere, treba sačekati da vidimo rezultate, situacija je ozbiljna. Ove mere daju efekte, to 

nisu optimalni rezultati, ali je bolje nego da nema mera - rekao je Ivanuša. 

Na pitanje da li Srbija ima dovoljno mesta za lečenje svih oboleih ljudi od kovida, Ivanuša nije dao nimalo 

optimistične prognoze. 

- Zavisi kakvi su kapaciteti medicine. Ako imate 7.000 zaraženih dnevno, a 20 odsto njih će u proseku 

završiti u bolnici, to je već ogroman broj ljudi na lečenju. Uzmite da će svi oni biti po deset dana na 

bolničkom lečenju - rekao je Ivanuša. 

On nije imao ni bolje prognoze kada je u pitanju generalno poboljšanje epidemiološke situacije, a najavio 

je da se to neće desiti ni do sredine decembra. 

- Ja sam se nadao da će se pogoršanje zaustaviti do sredine novembra, ali to se nije desilo. Videćemo za 

nedelju dana kakve će rezultate dati mere. Slovenija ima strože mere ali nisu bitno bolje brojke. Oni su 



 
 

došli do plato na toj krivi i jeste zaustavljeno doneke širenje, ali brojke nisu značajno bolje, odnosno nisu 

počele da padaju. Neće biti bolje ni sredinom decembra - rekao je Ivanuša. 

On je rekao i da su na svetskom nivou gotve dve vakcine protiv kovida, ali da je njihova količina trenutno 

veoma ograničena. Srbija će ih imati najverovatnije krajem godine ili početkom sledeće, ali tada će biti 

rezervisane samo za prioritetne grupe. 

 

 

VOJVODINA, POSLE BEOGRADA NAJUGROŽENIJA Alarmanta situacija u Srbiji, pacijente iz prestonice 

šalju u Niš, Sokobanju i Vrnjačku Banju 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Berislav Vekić izjavio je večeras da je situacija u Srbiji u vezi sa 

korona virusom izuzetno teška i istakao da je Vojvodina, posle Beograda, najugroženije područje. 

"Posle Beograda najugroženije područje je Vojvodina. Ostao je još određeni broj mesta u Sremskoj 

Mitrovici, ka Senti i Somboru. Zatim slede Kragujevac i Niš. Generalno je izuzetno teška i ozbiljna 

situacija", rekao je Vekić za TV Pink. 

Kon je jutros odgovorio Palmi na PROZIVKE, ali ne i Đukanoviću koji ga je uporedio sa "ŠIZELOM"! Pitali 

smo doktora ZAŠTO 

On je, nakon posete privremenoj kovid bolnici u Areni, rekao da je Arena puna, kako i sve druge 

beogradske bolnice. 



 
 

Vekić je istakao da su lekari u obavezi da dva puta dnevno idu u vizite kako bi se oslobodilo koliko god je 

moguće mesta u bolnici da bi mogli da se prime novi pacijenti. 

"Operativni tim Ministarstva zdravlja je u stalnoj komunikaciji sa direktorima i dežurnima u zdravstvenim 

ustanovama. Sada distribuiramo pacijenete iz Beograda kolima Hitne pomoći ka Merkur bolnici u 

Vrnjačkoj banji i prihvatnim bolnicama u Nišu i Sokobanji", rekao je Vekić. 

On je dodao da raste broj zaraženih zdravstvenih radnika i istakao da je oko 2.150 zdravstvenih radnika i 

drugih radnika koji opslužuju zdravstvene ustanove trenutno van stroja. 

Vekić je istakao da su zdravstveni radnici jako umorni i apelovao na građane da ostanu kod kuće, nose 

maske, drže distancu i vode računa o higijeni. 

 

 

“Nismo zakasnili ni sa jednom merom, preuzeću odgovornost” 

Premijerka Srbije Ana Brnabić ocenila je danas da se nije zakasnilo sa uvođenjem nijedne mere protiv 

širenja virusa korona i navela da smatra da se do sada uspelo u pronalaženju balansa između 

zdravstvene zaštite i svakodnevnog života ljudi i održanja privrede. 

“Mislim da nismo zakasnili ni s jednom merom. Situacija je kompleksna, pa je kompleksna”, kazala je 

Brnabićeva na sednici Skupštine Srbije i dodala da bi situacija bila ista i da su ranije uvedene mere, što se 

može videti iz primera drugih zemalja koje su imale ranije i mnogo restriktivnije mere, pa ipak, nažalost, 

imaju katastrofalne brojeve. 



 
 

Ona je u delu sednice na kojem članovi vlade odgovaraju na poslanička pitanja, kazala da je virus takav u 

ovo doba godine i podsetila da su svi u Kriznom štabu od početka govorili da će jesen i zima biti izuzetne 

teške. 

“Kao premijerka i neko ko vodi Krizni štab uvek sam se trudila i trudim se da nađem najbolju moguću 

meru između epidemioloških mera, života i ekonomije. Drugačije bi bilo da virus nije bio prisutan čitave 

godine, mi smo se u martu borili izuzetno restriktivnim merama, ali onda vidite da ni ljudi ne mogu to da 

izdrže, a tek privreda ne može da izdrži”, kazala je Brnabićeva. 

Premijerka je navela da su se trudili da neke privredne subjekte ostave otvorene da rade, one za koje 

smatraju da ne postoji naročiti epidemiološki rizik, i to upravo iz razloga što neki ljudi od toga žive i 

hrane svoje porodice. 

U tom smislu, rekla je da je jedna od preporuka stručnog dela Kriznog štaba bila da se u 17.00 zatvore i 

svi saloni lepote. 

“Šta bi radili ti ljudi koji drže te salone, od čega bi živeli, da li je to mesto koje je naročito rizično, da li ima 

razlike da li idete tamo u 15.00 ili u 19.00. Nije to isto kao kafići i restorani, borila sam se koliko god sam 

mogla i ako sam pogrešila, neću se libiti da priznam i preuzmem ličnu odgovornost za to”, navela je 

premijerka. 

Ističe da se trudila da se razmišlja i o životima ljudi i njihovih porodica, kako da održe svoje poslove, 

pogotovu male firme, kako da prehrane svoju decu i to zato što je nemoguće da im se iz budžeta 

pomogne dok se paralelno bori sa virusom korona za šta se odvaja veliki novac. 


